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Nyomtatott és online sajtó 
 

   

Orbán Viktornak gratulált a szomszédos ország elnöke 
2024. június 12. – Magyar Nemzet 

Telefonon egyeztetett a magyar miniszterelnök és a szerb államfő. Hosszú és tartalmas 

telefonbeszélgetést folytatott Orbán Viktor magyar miniszterelnökkel Alekszandar Vucsics. A 

szerb köztársasági elnök erről az Instagram-oldalán számolt be. „Gratuláltam neki az újabb 

győzelemhez, amelyet Magyarországon ért el. Folytatjuk a baráti együttműködést, amely békét, 

stabilitást és jólétet garantál országainknak és a térségnek” – írta Vucsics a közösségi oldalán. 

 

Megerősítette jelenlétét az RMDSZ a székelyföldi önkormányzatokban 
2024. június 11. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap. Demokrata, PestiSrácok.hu, maszol.ro, 

ma7.sk 

Megerősítette jelenlétét a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) a székelyföldi 

önkormányzatokban a vasárnapi romániai helyhatósági választásokon. A városok zömében 

magabiztosan nyertek az újrázó polgármesterek, és a szövetség több önkormányzati képviselői 

mandátumra számít. Hargita megyében ősztől Udvarhelyszék adja a megyei önkormányzat 

elnökét Bíró Barna Botond személyében, aki magabiztosan nyert. A Székelyhon beszámolója 

szerint az Udvarhelyszéki területi szervezet elnöke keddi sajtótájékoztatóján közölte: a 

térségben a megyei tanácselnökre és a megyei listára mintegy 14 ezer, a polgármesterekre 12 

ezer vokssal érkezett több, mint négy éve. Az RMDSZ-nek a 31 tagú Hargita megyei tanácsban 

24 önkormányzati képviselője lesz, és Udvarhelyszéken megőrzi eddigi 21 polgármesterét. 

Csíkszeredában Korodi Attila polgármester győzött ismét, a részeredmények szerint a voksok 

73 százalékát kapta. Keddi sajtótájékoztatóján Korodi Attila közölte: az RMDSZ a lakosok 

háromnegyedének bizalmát bírja, ami "óriási erőforrás", és megköszönte a román 

közösségnek, hogy küldtek képviselőt a döntéshozó testületbe. 

      
Elemzők: viszonylagos a politikai stabilitás, konfliktus is lehet a PSD és a PNL 

között, az RMDSZ-nek újítania kell  
2024. június 11. – Krónika 

Bizonyos mértékű politikai stabilitást jelenthet a kormánykoalíció sikere, azonban egyáltalán 

nem kizárható, hogy a PSD és a PNL között konfliktusok törnek majd ki – vélik a Krónika által 

az európai parlamenti és a romániai önkormányzati választások kapcsán megszólaltatott 

elemzők. Az RMDSZ szereplését viszonylag sikeresnek értékelik, ugyanakkor fontosnak tartják 

a választási bázis szélesítését, illetve az etnikai politizálás fenntartását. A Krónika Barabás T. 

János, a Magyar Külügyi Intézet vezető elemzőjét, és a szintén külügyi intézetben tevékenykedő 

szakértőt, Pászkán Zsoltot kérdezte az EP- és az önkormányzati voksolás következményeiről.  
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https://magyarnemzet.hu/kulfold/2024/06/orban-viktornak-gratulalt-a-szomszedos-orszag-elnoke
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/06/11/megerositette-jelenletet-az-rmdsz-a-szekelyfoldi-onkormanyzatokban
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/torockon-nagy-folennyel-gyozott-az-rmdsz-jeloltje-deak-szekely-szilard-levente
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/torockon-nagy-folennyel-gyozott-az-rmdsz-jeloltje-deak-szekely-szilard-levente
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https://kronikaonline.ro/belfold/elemzok-a-valasztasokrol-viszonylagos-a-politikai-

stabilitas-konfliktus-is-lehet-a-psd-es-a-pnl-kozott-az-rmdsz-nek-szelesite 

 

Torockón nagy fölénnyel győzött az RMDSZ jelöltje, Deák Székely Szilárd Levente  
2024. június 11. – Krónika, maszol.ro 

Fehér megyében Torockón és Székelykocsárdon választottak RMDSZ-es polgármestert. 

Torockón az RMDSZ-színekben induló korábbi polgármester, Deák Székely Szilárd Levente 

nyert 84 százalékkal. A Székelykő lábánál található településen a legutóbbi népszámlálási 

adatok szerint 1015 lakos közül 881-en vallották magukat magyarnak. Hétfőn délben, amikor 

az akkor rendelkezésre álló, a Rezultatevot.ro platformon található adatok szerint a Fehér 

megyei helyzetről írtunk, csak Székelykocsárd esetében mutatta az oldal az RMDSZ-győzelmet. 

Mint arról beszámoltunk, Székelykocsárdon újraválasztották Csegezi Edit Zsuzsannát, aki 

2016 óta polgármester. 

 

Szinte kétszer annyi érvénytelen szavazatot adtak le az idei EP-választáson, mint 

öt éve  
2024. június 11. – Krónika 

Közel kétszer annyi volt az érvénytelen szavazat a vasárnapi európai parlamenti választásokon, 

mint öt éve – derült ki a Központi Választási Iroda (BEC) adataiból. A hétfő esti összesítés 

szerint az idei európai parlamenti választásokon 484 078 érvénytelen szavazat volt, ami 

majdnem kétszerese a 2019-es 274 115 érvénytelen voksnak. Az idei európai parlamenti 

választásokra összesen 22 137 486 szavazólapot nyomtattak, ebből 8 840 311 volt az érvényes 

és 484 078 az érvénytelen szavazatok száma. A fel nem használt és elrontott szavazólapok 

száma 12 722 049. A választási részvétel 52,42 százalékos volt. Az előző, 2019-es választáson 

21 397 931 szavazólapot nyomtattak, ebből 9 069 882 volt érvényes és 274 415 érvénytelen 

szavazatok száma.  

 

EP-választási részeredmények: marad 50 százalék alatt a PSD és a PNL közös 

listája, továbbra is bejutó az SOS Románia  
2024. június 11. – Krónika 

A kedden közölt részeredmények szerint a Szociáldemokrata Párt (PSD) és a Nemzeti Liberális 

Párt (PNL) választási szövetsége (PSD-PNL) a szavazatok 48,67 százalékát, a Románok 

Egyesüléséért Szövetség a 14,95 százalékát, az Egyesült Jobboldal Szövetség (ADU) a 8,63 

százalékát szerezte meg a vasárnapi európai parlamenti választásokon. A Központi Választási 

Iroda (BEC) eddig 19 761 szavazókörzet adatait összesítette a 19 870-ből.  
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/torockon-nagy-folennyel-gyozott-az-rmdsz-jeloltje-deak-szekely-szilard-levente
https://kronikaonline.ro/belfold/szinte-ketszer-annyi-ervenytelen-szavazatot-adtak-le-az-idei-ep-valasztason-mint-ot-eve
https://kronikaonline.ro/belfold/szinte-ketszer-annyi-ervenytelen-szavazatot-adtak-le-az-idei-ep-valasztason-mint-ot-eve
https://kronikaonline.ro/belfold/ep-valasztasi-reszeredmenyek-50-szazalek-alatt-a-psd-es-a-pnl-kozos-listaja
https://kronikaonline.ro/belfold/ep-valasztasi-reszeredmenyek-50-szazalek-alatt-a-psd-es-a-pnl-kozos-listaja


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 12. 

. 

 

Áll a bál Székelyhídon, ahol lehet, hogy egyetlen szavazaton múlik a polgármester 

kiléte – Az EMSZ csalásra gyanakszik  
2024. június 11. – Krónika 

Még kedden délre sem hirdették ki hivatalosan, hogy ki nyerte a polgármester-választást a 

Bihar megyei Székelyhídon, ahol hétfő este még úgy tűnt, hogy kilenc szavazattal Boros Dávid, 

az Erdélyi Magyar Szövetség jelöltje győzött, az éjszakai újraszámlálás eredményei nyomán 

viszont az volt a konklúzió, hogy egyetlen voks előnnyel, de újrázhat a jelenleg regnáló RMDSZ-

es elöljáró, Béres Csaba. Az EMSZ csalásra gyanakszik, ezért nem hagyja annyiban. Szabó 

Ödön, az RMDSZ Bihar megyei szervezetének elnöke megkeresésünkre határozottan 

elutasította a vádakat.  

 

Kolozs megyében is sikert aratott az RMDSZ: megőrzött hét polgármesteri széket 

és növelte a tanácsosok számát  
2024. június 11. – Krónika, maszol.ro 

Nemcsak országos szinten, hanem Kolozs megyében is történelmi sikert értünk el, ez 

arányokban és abszolút számban is kifejezhető – jelentette ki Csoma Botond, az RMDSZ Kolozs 

megyei szervezetének elnöke a választási eredményeket kiértékelő keddi sajtótájékoztatón. 

Összehasonlításképp ismertette, hogy Kolozs megyében az európai parlamenti választásokon 

idén közel 7000 szavazattal többet (42 987-et) számláltak, mint 2019-ben (36 502), 

ugyanakkor Kolozsvár szintjén is több EP-szavazat volt idén (18 582; 2019 – 17 107). Az 

RMDSZ szóvivője az utóbbi 20 év legjobb eredményeként értékelte, hogy Kolozsváron a városi 

tanácsosi listára közel 18 ezer szavazat érkezett, miközben 2020-ban ez a szám kevéssel haladta 

meg a 11 ezret. A megyei tanácsosi listára a vasárnapi szavazáson több mint 43 ezer voks gyűlt, 

14 ezerrel több, mint 2020-ban.  

 

Magyarok román pártszínekben  
2024. június 11. – Makkay József – Krónika 

A Krónika cikke szerint „Egy igen nehéz választási kampányon és szavazáson vagyunk túl. Nem 

csak azért, mert félő volt, hogy az RMDSZ nem lépi át az ötszázalékos választási küszöböt, 

hanem a román pártok keresztül-kasul Erdélyben magyar jelölteket is indítottak. Sőt, olyan 

PNL-es választási listát láttam, ahol a helyi tanácsosjelöltek többsége elbolondított magyarként 

próbált román pártot hatalomra juttatni az évtizedek óta magyarok által vezetett településén. 

[…] Erről a jelenségről jóval többet kellene beszélni annak fényében is, hogy egyesek felrúgnák, 

megszüntetnék az etnikai politizálást, hogy helyette minden magyar elvegyüljön a román 

pártok tengerében. Aki Erdélyben erre vágyik, annak melegen ajánlom a felvidéki magyarok 

nehéz helyzetét. Szomorú példájuk bizonyítja, hogy elegendő egy nagyobb rést vágni a 

védvonalon, és máris elönt az árvíz. Onnantól fogva lehet küzdeni a túlélésért”. 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/all-a-bal-szekelyhidon-ahol-lehet-hogy-egy-szavazaton-mulik-a-polgarmester-kilete-n-az-emsz-csalasra-gyanakszik
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/all-a-bal-szekelyhidon-ahol-lehet-hogy-egy-szavazaton-mulik-a-polgarmester-kilete-n-az-emsz-csalasra-gyanakszik
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kolozs-megyeben-is-sikert-aratott-az-rmdsz-megorzott-het-polgarmesteri-szeket-es-novelte-a-tanacsosok-szamat
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kolozs-megyeben-is-sikert-aratott-az-rmdsz-megorzott-het-polgarmesteri-szeket-es-novelte-a-tanacsosok-szamat
https://kronikaonline.ro/velemeny/magyarok-roman-partszinekben


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 12. 

. 

 

Nagy fölénnyel jutott be a marosvásárhelyi tanácsba az RMDSZ 
2024. június 11. – maszol.ro 

Nincs meg ugyan az abszolút többség, de rezultatevot.ro oldalon közölt részleges eredmények 

szerint az RMDSZ 41,36 százalékkal toronymagasan vezeti a pártok listáját. Mintegy 25 240 

szavazatot gyűjtött össze. A második helyen álló Szociáldemokrata Párt a voksok 21,6 

százalékát tudhatja magáénak. A Nemzeti Liberális Párt 12,88 százalékkal, az AUR 8,53 

százalékkal, a Jobboldal Ereje 7,18 százalékkal, a Szabad Emberek Pártja 6,62 százalékkal kerül 

be a helyi önkormányzat képviselő testületébe. Az Erdélyi Magyar Szövetség marosvásárhelyi 

szervezetének 713 szavazatot sikerült összegyűjteni, így nem érte el a bejutási küszöböt. A 

részleges eredmények szerint ez a szavazatszám 1,17 százalékot jelent. A Szociálliberális 

Humanista Párt 0,66 százalékos támogatottsági arányt élvez. Mindössze 402 szavazatot vittek 

el a többi párttól. 

 

Korodi Attila: az RMDSZ sokkal erősebben teljesített, mint négy évvel ezelőtt 
2024. június 11. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Az RMDSZ a választásokon erősebben jött ki, mint négy évvel ezelőtt – mondta Korodi Attila, 

Csíkszereda polgármestere a vasárnap lezajlott helyhatósági és európai parlamenti 

választásokról a kedden megtartott sajtótájékoztatón. A hargitai megyeszékhely polgármestere 

kiemelte, helyi szinten az ősszel felálló önkormányzati testületbe az eddigi 15 helyett 16 

képviselőt sikerült bejuttatnia az érdekvédelmi szervezetnek, így az új testület „nagyon erős 

mandátumot kapott a folytatásra”. Az elöljáró a választási részvétel korfájával kapcsolatban 

pozitívan értékelte, hogy jelentősen megnőtt a fiatalok részvétele, ami azt mutatja, hogy 

eredményesek a hivatal fiatalok irányába elindított programjai. „A fiatalok, első szavazók 

komolyan vették a választást és nagy arányban vettek részt rajta, támaszkodunk rájuk a 

jövőben” – nyomatékosította az újrázó polgármester, megjegyezve: az RMDSZ önkormányzati 

listája minden generációt és minden szakmát igyekszik lefedni, megszólítani, így felelősen, 

eredményeket felmutatva, emelt fővel tudnak nekivágni az elkövetkező négy évnek. 

 

Visszanyerte Margittát az RMDSZ – Alpolgármesterből polgármesterré lép elő 

Demián Zsolt 
2024. június 11. – maszol.ro 

A margittai önkormányzat „visszaszerzése” a helyhatósági választások egyik legnagyobb sikerét 

jelenti a Bihar megyei RMDSZ számára. Mint már írtuk, a jelenlegi alpolgármester, Demián 

Zsolt győzte le a regnáló városvezetőt, Marcel Emil Sas Adăscălițiit, ugyanakkor a helyi 

tanácsban is többségbe kerültek az elkövetkezendő négy esztendőre. A margittai önkormányzat 

azért is érdekes helyszín a választások szempontjából, mert Marcel Sas és Demián Zsolt között 

közismerten nem felhőtlen a viszony. Olyannyira nem, hogy a polgármester közel két és fél 

éven át a hivatal térfigyelő kameráin keresztül figyeltette meg munkatársait, elsősorban az 

RMDSZ-es alpolgármestert. Erről személyesen soha nem beszélt vele, mint azt akkor a 

Maszolnak mondta: „karakterbeli összeférhetetlenség” áll fenn kettejük közül. A megfigyeltetés 
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https://maszol.ro/belfold/Nagy-folennyel-jutott-be-a-marosvasarhelyi-tanacsba-az-RMDSZ#google_vignette
https://maszol.ro/belfold/Korodi-Attila-az-RMDSZ-sokkal-erosebben-teljesitett-mint-negy-evvel-ezelott
https://maszol.ro/belfold/Visszanyerte-Margittat-az-RMDSZ-alpolgarmesterbol-polgarmesterre-lep-elo-Demian-Zsolt#google_vignette
https://maszol.ro/belfold/Visszanyerte-Margittat-az-RMDSZ-alpolgarmesterbol-polgarmesterre-lep-elo-Demian-Zsolt#google_vignette
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törvényessége kapcsán amúgy azóta is eljárás zajlik, Demián szerint Sas lejárató kampányt 

akart indítani ellene. 

 

Székelyhíd: újraszámlálás után egy szavazattal nyert az RMDSZ jelöltje 
2024. június 11. – maszol.ro 

A Bihar megyei Székelyhídon a szavazatok újraszámlálása után egy szavazattal nyert az RMDSZ 

polgármester-jelöltje, Béres Csaba. „A szavazatok újraszámlálása után, a hivatalos választási 

eredmény Székelyhíd polgármesteri tisztségére: Egy szavazattal több van az RMDSZ jelöltjének 

Béres Csabának. Hivatalos szervek kíséretében és szállításában úton vannak a leadott voksok 

a nagyváradi Választási Központba” – adja hírül Facebook oldalán a székelyhídi RMDSZ. 

Amint arról beszámoltunk, a Bihar megyei kisvárosban rendkívül szorosan alakult a 

helyhatósági választások eredménye, a regnáló polgármester, Béres Csaba fő kihívója, Boros 

Dávid szimpatizánsai pedig attól tartottak, elcsalják a szavazatszámlálást. Az Erdélyi Magyar 

Szövetség (EMSZ) jelöltjének a kérésére számolták újra a szavazatokat. Boros Dávid azt kérte, 

minden egyes szavazólapot csakis a szavazókörzeti elnök fogjon meg és mutasson fel, ez pedig 

nagymértékben lelassította a szavazatszámlálást. 

 

Több helyen újra felfüggesztették a szavazatok szállítását – kimerültséggel 

küzdenek a szavazóbiztosok 
2024. június 11. – maszol.ro 

Az ország több területén kedden ismét felfüggesztették a választási anyagok szállítását a 

szavazóhelyiségekből a megyei választási irodákba. A belügyminisztérium munkatársai 

gondoskodnak a szavazóhelyiségek őrzéséről. Azért döntöttek így, mert a szavazóbiztosok 

kimerültek, félő hogy néhányan közülük kórházba kerülnek, számol be a Digi24 hírtelevízió. 

Többek között Máramaros megyében is ez a döntés született. „Tájékoztatjuk Önöket, hogy 

Máramaros megyében felfüggesztették a választási anyagok szállítását a szavazóhelyiségekből 

a megyei választási irodába. A belügyminisztérium struktúrái, a rendőrség, a csendőrség 

felelősek a helyszínek biztonságáért. Ők nem léphetnek be azokba a helyiségekbe, ahol a 

választási anyagokat őrzik, ahol a szavazatokat, a jegyzőkönyveket vagy más választási 

anyagokat tárolják. Emellett a belügyminisztérium munkatársai nem vesznek részt a 

szavazatszámlálásban, nincs hatáskörünk e tekintetben” – közölték kedden a Máramaros 

megyei rendőrség illetékesei. 

 

Végleges kolozsvári eredmények: Oláh Emese a szavazatok 9,35 százalékát 

szerezte meg 
2024. június 11. – maszol.ro 

Megvannak a végleges választási eredmények Kolozsvárról. Eszerint Emil Boc, Kolozsvár 

polgármestere a szavazatok 42,50 százalékával új mandátumot szerzett a Kolozsvári Városi 

Választási Iroda által kedden kihirdetett végeredmény szerint. Oláh Emese alpolgármester, az 

RMDSZ jelöltje 9,35 százalékot szerzett. A Kolozsvári Választási Iroda által kedden közzétett 
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https://maszol.ro/belfold/Szekelyhid-ujraszamlalas-utan-egy-szavazattal-nyert-az-RMDSZ-jeloltje
https://maszol.ro/belfold/Tobb-helyen-ujra-felfuggesztettek-a-szavazatok-szallitasat-kimerultseggel-kuzdenek-a-szavazobiztosok
https://maszol.ro/belfold/Tobb-helyen-ujra-felfuggesztettek-a-szavazatok-szallitasat-kimerultseggel-kuzdenek-a-szavazobiztosok
https://maszol.ro/belfold/Vegleges-kolozsvari-eredmenyek-Olah-Emese-a-szavazatok-935-szazalekat-szerezte-meg
https://maszol.ro/belfold/Vegleges-kolozsvari-eredmenyek-Olah-Emese-a-szavazatok-935-szazalekat-szerezte-meg
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végleges eredmények szerint Emil Boc jelenlegi polgármester a vasárnap lezajlott helyhatósági 

választásokon leadott voksok 42,50 százalékával újabb mandátumot nyert. Második helyen a 

függetlenként induló Sabin Sărmaş áll a voksok 29,41 százalékával, majd Oláh Emese (RMDSZ) 

következik, akire a választópolgárok 9,35 százaléka szavazott, írja az Agerpres.  

 

Nem tudta növelni a polgármesterei számát az RMDSZ Udvarhelyszéken  
2024. június 11. – szekelyhon.ro 

Nem változott az RMDSZ-es polgármesterek száma Udvarhelyszéken a választásokat követően 

(Székelyudvarhelyen nyert, míg Etéden vesztett a jelöltjük), ugyanakkor több szövetségi 

képviselő jutott be a helyi önkormányzatokba. Az elért eredményekről Bíró Barna Botond az 

RMDSZ udvarhelyszéki elnöke beszélt, aki Hargita Megye Tanácsának elnökeként nyert 

mandátumot. Bíró Barna Botond rámutatott, ugyan még zajlik a szavazatok végleges 

összesítése, azért már vannak olyan eredmények, amelyekről beszámolhatnak. Mint mondta, 

Udvarhelyszéken a lakók 53,77 százaléka adta le voksát a helyhatósági választásokon: megyei 

szinten Farkaslakán járultak a második legtöbben az urnákhoz (68,98%). Hatvan százalék 

feletti részvételi arány volt ugyanakkor Fenyéden, Galambfalván és Oroszhegyen. Az RMDSZ-

es polgármesterjelöltek 12 738 szavazattal kaptak többet, mint négy évvel ezelőtt, a 

tanácsosjelöltek pedig 15 629-cel.  

 

Így alakul a településvezetés Kézdiszéken és Erdővidéken  
2024. június 11. – szekelyhon.ro 

Ugyan az RMDSZ a korábbiakhoz képest is jelentős teret nyert Háromszéken az idei 

helyhatósági választásokon, a többi magyar párt pedig alulmaradt, néhány községben változott 

a helyzet a polgármesterek és a helyi önkormányzatok képviselői számát illetően. A kézdiszéki 

Csernátonban, valamint az erdővidéki Baconban és Bölönben is új személyt léptettek élre a 

választópolgárok. Összeállításunkban a települések újonnan megválasztott vezetőit és az 

önkormányzati képviselői listákat fogták egy csokorba.  

 

Helyettesítve RMDSZ-szel vagy román képviselővel  
2024. június 11. – szekelyhon.ro 

Sok tanácsosi helyet veszített az Erdélyi Magyar Szövetség Háromszéken, helyükre többnyire 

RMDSZ-es jelölt, esetleg valamelyik román párt képviselője került – derül ki a választások 

utáni erőviszonyokat feltérképező, vagyis az ősztől megalakuló helyi tanácsok összetételét 

kutató helyzetfelmérésből. Sepsiszentgyörgyön Antal Árpád polgármester minden eddiginél 

magasabb legitimitással, a szavazatok több mint 82 százalékával kezdheti meg ötödik 

mandátumát egy 21-es létszámú, színtiszta RMDSZ-es tanács élén, amelyben eddig az 

ellenzéket két EMSZ-es és egy PNL-s tanácsos képviselte.  

 

 

 

 

E
rd

é
ly

 

https://szekelyhon.ro/aktualis/nem-tudta-novelni-a-polgarmesterei-szamat-az-rmdsz-udvarhelyszeken
https://szekelyhon.ro/aktualis/igy-alakul-a-telepulesvezetes-kezdiszeken-es-erdovideken
https://szekelyhon.ro/aktualis/az-rmdsz-megerositette-befolyasat-sepsi-es-orbaiszeken


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 12. 

. 

 

Magyar eredmények Hunyad megyében 
2024. június 11. – Nyugati Jelen 

Hunyad megyében a PSD tekinthető a vasárnapi választások nagy nyertesének, a PNL pedig 

vesztesnek, de az RMDSZ is nyertesnek tekinthető. A legnagyobb siker Vajdahunyadon 

született, négy év után a magyarság visszakerült a helyi tanácsba, ráadásul nem is egy, hanem 

két mandátummal! A kohászvárosban 1436-n szavaztak a tulipánra, ami az összes szavazat 

6,87%-t jelenti. Ennek nyomán Ferenczi István, a helyi szervezet elnöke és dr. Bende Barna, a 

kórház aligazgatója jut tanácsosi mandátumhoz. Déván is sikert ért el a magyarság, vasárnap 

1728-an szavaztak az RMDSZ-re, ami 7,38%-t és két tanácsosi mandátumot jelent. Négy évvel 

korábban az RMDSZ 9 szavazat hiányában vesztette el a második tanácsosi mandátumot. 

Pogocsán Ferdinánd a helyi szervezet elnöke, jelenlegi alpolgármester és Domokos Balázs, a 

megyei ifjúsági és sportigazgatóság ügyvezető aligazgatója lesz a két helyi tanácsos a november 

elsején kezdődő új ciklusban. 

 

Veres Attila aradi tanácsos alaposan fel akar készülni 
2024. június 11. – Nyugati Jelen 

Veres Attila, az RMDSZ Arad Megyei Szervezetének aradi polgármesterjelöltje nem nyerte el 

ugyan a tisztséget, de nem is volt elvárható. A jó szereplés azonban a helybeli magyarság 

szempontjából, „aranyat ér”. „Mindenképp szeretném megköszönni a bizalmat, a lakosságnak 

köszönöm, amiért ilyen sokan eljöttek a választásra és az RMDSZ jelöltjeinek szavaztak 

bizalmat. A két tanácsosi hely biztos, a harmadik a végelszámolásnál dől el” – mondta el. 

 

Június végéig jelentkezhetnek a negyedikes diákok az MCC Fiatal Tehetség 

Programjába 
2024. június 11. – Nyugati Jelen 

Erdély-szerte jelentkezhetnek a jelenlegi negyedik osztályos gyerekek a Mathias Corvinus 

Collegium (MCC) Fiatal Tehetség Programjába. Az intézmény a következő tanévben is izgalmas 

kurzusokkal, ingyenes, iskola mellett végezhető képzéssel várja az ősszel 5. osztályt kezdő 

tanulókat. Az MCC Erdély hét városában – Aradon, Csíkszeredában, Kolozsváron, 

Marosvásárhelyen, Nagyváradon, Sepsiszentgyörgyön és Szatmárnémetiben – működteti az 

általános iskolás diákoknak szóló Fiatal Tehetség Programot. Az ingyenes, iskolai 

tanulmányokat kiegészítő, hasznos képzésekre lelkes, nyitott, tanulni vágyó fiatalok 

jelentkezését várják. 

 

Otthon, a Csángóföldön is lehet érvényesülni magyarként – Gál Alina, a Bákó 

megyei Gajcsána új, fiatal polgármestere terveiről  
2024. június 11. – Krónika 

Gál Alina, a Bákó megyei Gajcsána első magyar, RMDSZ-színekben megválasztott 

polgármestere mindössze 28 éves. Bukarestben és Londonban tanult, de hazament 

szülőföldjére, amelyért tenni akar. Lelkesen, tettre készen áll elébe a polgármesteri teendőknek 
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– amelyekből nem lesz kevés, ugyanis a négy falut összefogó községben sok kívánnivalót hagy 

maga után az infrastruktúra. Gál Alina a Krónikának adott interjúban kifejtette, az ő példája 

más csángó fiatalok számára is azt mutatja: igenis lehetséges magyarként érvényesülni a 

Csángóföldön.  

 

„Kettős érzelmek” Temes megyében a választások után 

2024. június 11. – maszol.ro 

Ismét lesz városi tanácsosa Temesváron az RMDSZ-nek, a megyei tanácsból viszont újfent 

kimaradnak. Molnár András, a szövetség Temes megyei elnöke a Maszolnak elmondta, hogy 

kettős érzelem van benne, hiszen egyfelől sokkal több szavazatot kaptak mint korábban, de 

mégsem volt elegendő ahhoz, hogy képviseletüket erősítsék a megyében. Temes megyében az 

a sajátságos helyzet állt elő az idei helyhatósági választások alkalmával, hogy az RMDSZ 

Temesváron az Egyesült Temesvár Szövetség (ATU) választási listáján indult, a megyei 

tanácsba viszont saját, önálló listával szerettek volna bejutni. Előbbivel sikerrel jártak, hiszen 

a polgármesteri tisztségben újrázó Dominic Fritz pártja, a Mentsétek meg Romániát Szövetség 

(USR), továbbá a Népi Mozgalom Párt (PMP), a Jobboldal Ereje (FD) és a Temes megyei 

Liberális Párt (PLT) és persze az RMDSZ közös listája az első helyen zárt, Farkas Imre pedig a 

nyolcadik helyről bejutott a helyi tanácsba. 

 

Hatalmas győzelmet aratott Máramaros megyében az RMDSZ 
2024. június 11. – maszol.ro 

„Együtt győztünk Máramarosban!” – jelentette ki Pintér Zsolt, az RMDSZ Máramaros megyei 

szervezetének elnöke a kedd délután tartott sajtótájékoztatón. Négy év után visszakerültek a 

megyei tanácsba, az RMDSZ-es polgármesterek újráztak és a magyarlakta településeken 

megtartották a képviseletet, ott, ahol lehetett pedig növelték is. Habár nincsenek végleges 

adatok, Pintér Zsolt köszönetet mondott a leadott szavazatokért, ami szerinte tükrözi az elmúlt 

három év munkáját. Meggyőződése szerint, ez nem csak a politikum győzelme, hanem az egész 

magyar közösségé is, mivel az eredmények is azt mutatják, hogy a megyében van még egy élni 

akaró közösség. „Mikor láttuk, hogy a megye magyarságának a léte kockán forog, mikor nem 

volt közösségi élet, akkor íme, közösen képesek voltunk felállni és megteremteni ezt”. 

                   
Sokan szavaztak délen a szlovák pártok listáján induló magyarokra 
2024. június 11. – Új Szó 

Az európai parlamenti (EP) választás során a szlovák pártok listáján induló több magyar jelölt, 

főként Ódor Lajos korábbi miniszterelnök, érezhetően meg tudta szólítani a déli, magyarlakta 

régió szavazóit. A magyar többségű járásokban azonban a Magyar Szövetség jelöltjei a 

legtámogatottabbak. Denník N elemzéséből egyértelműen látható, hogy a Dunaszerdahelyi és 

a Komáromi járás településein a Demokratákra voksoló választók egy jelentős része Hamran 

István nevét is bekarikázta. Az EP-választáson ugyancsak indult Grendel Gábor is, aki a 
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pozsonyi parlamentben a Szlovákia mozgalom frakciójában ül. Ugyancsak a Denník N 

elemzéséből látható, hogy a déli országrész egy pontján, az Érsekújvár melletti Udvard 

környékén az országos teljesítményéhez képest jobb eredményt ért el a kormányzó Hlas párt. 

 

„Lélek vagyok. Élni szeretnék…” - gyermekpszichológusok képzése Komáromban 
2024. június 11. – Ma7.sk 

Radnóti Miklós idézett verssora jutott eszembe a külhoni magyar gyermekpszichológusok 

képzésén, amit a Nemzetpolitikai Államtitkárság a társszervező Szlovákiai Magyar 

Pedagógusok Szövetségével közösen, a Magyar Református Egyház Bethesda 

Gyermekkórházának szakmai közreműködésével, május 30-án először rendezett meg külhoni 

magyar területen, Komáromban. A képzéssorozat felvidéki nyitányát erdélyi, vajdasági és 

kárpátaljai folytatás követi. Vörös Mária, az SZMPSZ országos alelnöke köszöntőjében 

elmondta: a 2017 óta megvalósuló képzéseknek eddig Budapest adott otthont, ahol korlátozott 

létszámban külhoni szakemberek is részt vehettek. A kihelyezett képzésekre immár többen is 

jelentkezhetnek, a felvidékire 28-an regisztráltak: pszichológusok, gyógypedagógusok, 

mentálhigiénés és viselkedéselemző szakemberek és egy pedagógus is. 

 

Király Zsolt: Orosz Örs kirakatta, az állam levette – Táblaállítási blamázsba futott 

bele a Magyar Szövetség illuzionistája 
2024. június 11. – Körkép.sk 

Orosz Örs az EP-kampány finisében eljutott arra a szintre, hogy a III/509-es számú út mentén 

Perbetén, lelepleztek egy kétnyelvű útjelző táblát. Szavai szerint azért Perbetén, mert ez a 

legnagyobb tábla a komáromi járásban. Mindeközben azt állította, hogy hivatalos kétnyelvű 

tábláról van szó. Nem telt el pár nap, és a Pluska megírta, hogy a táblát a szlovák hatóságoknak 

le kellett szerelniük, Az ugyanis nem felelt meg a törvényi előírásoknak. Hozzátették, hogy a 

komáromi járási közlekedési felügyelet nem kapott semmilyen kérvényt a tábla kihelyezésére 

vonatkozóan, így nem is tudtak foglalkozni vele. 

 

Az ország legjobb gyermekkórusa 
2024. június 11. – Ma7.sk 

Kiemelkedően sikeresen szerepeltek a kassai Márai Sándor Magyar Tanítási Nyelvű 

Gimnázium és Alapiskola kórusai a szlovákiai gyermek- és ifjúsági kórusok országos 

versenyén, a Mládež spieva elnevezésű rangos megméretésen. A Csengettyű Gyermekkórus és 

a Leánykar egyaránt aranysávos besorolást kapott, illetve egy-egy különdíjat is elnyert, s az 

idén 55 éves Csengettyű lett a verseny abszolút győztese. “Ez azért is különösen értékes, mert 

itt nemcsak az iskolai kórusok versenyeznek, hanem az ország minden gyerekkórusa nevezhet, 

tehát városi, zeneiskolás és mindenféle válogatott kórusok, amelyeknek teljesen más 

lehetőségeik vannak, mint egy iskolai kórusnak.” – mondta Kekeňák Szilvia. 
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A népmese összetartó ereje 
2024. június 11. – Felvidék.ma 

Tatán rendezik június 14-16-án a II. Kárpát-medencei Ifjú Népmesemondó Találkozót. A 

fabula-seregszemlére tizenöt ifjú mesemondó érkezik Magyarországról és külhonból. Az 

esemény fővédnöke Berecz András. A vajdasági, felvidéki, erdélyi és Magyarország több tájáról 

érkező ifjak már mind bizonyították rátermettségüket és mesemondó készségeiket. Ők azok, 

akik a helyi tájnyelven, élőszóban örökítik tovább a magyar népmesekincset. A találkozó célja, 

hogy a fiatal mesemondók kapcsolatokat teremtsenek, megismerjék egymás mesemondó 

készségeit, tájnyelveket halljanak, megoszthassák tapasztalataikat, gyakorlott mesemondóktól 

szerezzenek tudást és a mesemondó küldetésük folytatásához szükséges lelkesedést. 

 

Akik értik egymás nyelvét – négy ország, egy nemzet 
2024. június 11. – Felvidék.ma 

Nemzetünk nyelvének és kultúrájának megtartása érdekében, a közös testvérváros, Tata, 

számtalan programot szervez minden korosztály részére. Európa térképének mai állása szerint 

a találkozóra Szlovákiából, Romániából és Szerbiából érkeztek a vendégek Magyarországra, 

ám, a konferenciák meghirdetett programja így hangzott: találkozik az anyaországi Tata, a 

felvidéki Szőgyén, az erdélyi Szováta és a délvidéki Magyarkanizsa felnőtt és ifjúsági csoportja 

abból a célból, hogy megismerjék egymás településeit, híres személyeit, hiszen egy nyelvet 

beszélnek, egy nemzethez tartoznak. 

  
Dr. Pásztor Bálint: Vicsek Annamária személyében Szerbiának lesz képviselője az 

EP-ben 
2024. június 11. – Vajma.info 

Önkormányzati, illetve EP-választásokról és eredményekről, valamint a Vajdasági Magyar 

Szövetség 30 éves jubileumáról beszélt a párt elnöke, Dr. Pásztor Bálint ma reggel a Szabadkai 

Magyar Rádió Napindítójában. Soha ennyi szavazatot nem kapott a Fidesz-KDNP 

pártszövetsége európai parlamenti választáson, mint most – mondta dr. Pásztor Bálint a 

Szabadkai Magyar Rádió reggeli műsorában. Az összesen 21-ből 11 mandátumhoz jutott a 

Fidesz-KDNP, ebből pedig egy képviselői helyet a VMSZ kap. Vicsek Annamária a vajdasági 

magyarság és Szerbia érdekeit is képviselheti. A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke hozzátette, 

amellett, hogy a Fidesz-KDNP és a magyar emberek érdekeit képviseli, hozzájárulhat ahhoz, 

hogy Szerbia uniós csatlakozása napirenden szerepeljen. 

 

A közös jövő fontos állomása 
2024. június 11. – MTI, hirado.hu, PannonRTV, Magyarszo.rs, Vajma.info 

A Szerbia és Magyarország közötti együttműködés rendkívül magas szinten van, a két ország 

stratégiai célja, hogy erősítse baráti és partnerségi viszonyát, valamint közös projekteket 
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https://www.magyarszo.rs/kozelet/a.309988/A-kozos-jovo-fontos-allomasa
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fejlesszen ki, hangzott el azon a mai újvidéki találkozón, melyen Maja Gojković vajdasági 

kormányfő fogadta Magyar Józsefet, Magyarország belgrádi nagykövetét. Ezt támasztja alá a 

dinamikus gazdasági együttműködés és a kereskedelmi forgalom folyamatos növekedése, 

tették hozzá, valamint az országok közös munkája több jelentős projekten, köztük a Belgrád–

Budapest gyorsvasút építésében is. – Vajdaság az eddigiekben már számos konkrét projektet 

valósított meg magyar partnerekkel együttműködve, a tartomány kész tovább fokozni az 

együttműködést különböző területeken, hogy ezáltal is támogassa azt a magas szintű politikai 

együttműködést, amely az országok közötti szinten létezik – értékelte Maja Gojković. 

 

Zsinatot tartott a Szerbiai Református Keresztyén Egyház 
2024. június 11 – PannonRTV 

Ennek részleteiről, és az itt meghozott új alkotmányról beszélt a Közügyek mai műsorában 

Harangozó László református püspök. Az eddigi törvényekből kivettek és változtattak, a pirosi 

gyülekezet pedig újra becsatlakozott az egyház életébe, emelte ki Harangozó László. A 

református egyház hivatalos központja Bácsfeketehegy marad püspöki székhelyként. A 

gyülekezet jogi helyzete eddig nem volt eléggé tisztázott, most ezen is változtattak. Más 

döntések is születtek. „Az esperességek, nálunk a püspökséget azt kerületnek hívják a 

reformátusoknál, az esperességet megyének nevezik. Két megyénk volt eddig, bácskai és 

bánáti, és most ezt a két megyét most összekapcsoltuk. Most az új neve bácskai-bánáti-

szerémségi megye lesz. Viszont ez azt jelentette, hogy új választásokat is írunk ki. 

 

Vajdaságban is gyűjtik a búzát a magyarok kenyeréhez 
2024. június 11. – PannonRTV 

A Vajdasági Agráregyesületek Szövetsége az idén is megszervezi Vajdaságban a Magyarok 

Kenyere – 15 millió búzaszem program keretében a búzaadományok begyűjtését. A vajdasági 

gazdaszervezetek segítségével a búzaadományok begyűjtése folyamatos lesz. A termelők jelezni 

tudják a megadott napig az adományaikat a helyi gazdaszervezeteknél, illetve a helyi 

falugazdász irodáknál. Az adományok személyes átvételére pedig július 30-án, kedden 8 és 13 

óra között kerül sor Zentán a Mária utca 42. szám alatt. A felajánlott búzamennyiséget a Borsos 

malomban fogják lisztre cserélni, amely Vajdaságban kerül felhasználásra és jelképesen egy 

zsák mennyiséget visznek Magyarországra az összeöntés ünnepére. A kapott liszttel a 

gyermekekkel foglalkozó intézményeket, civil szervezeteket, diák kollégiumokat, sérült 

gyerekekkel foglalkozó szervezeteket, lurkóházakat, nagycsaládos egyesületeket, és azokat a 

családokat szeretnék támogatni, akik erre ténylegesen rászorulnak. 

 

A Csík zenekar koncertjével indul az idei Nyárhangoló Fesztivál 
2024. június 11. – PannonRTV 

Idén július 11 és 14-e között tartják meg a rendezvényt Palicson - mondta el a Közügyekben 

Somogyi Tünde, a Szekeres László Alapítvány ügyvezetője. A Csík zenekar után a Juhász 

zenekar tart koncertet és táncházat a Nyári Színpad előterében az első napon. A négy nap alatt 

gyerekprogramok sorozata és kirakodóvásár várja a résztvevőket. Koncertezik majd Farkas 
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Mihály, a Budapest Bár alapítója, a Contra Bayando, az Old Skullz, a Garden Party és a Duhaj 

zenekar is. Az idei Nyárhangoló Fesztiválon két operettgála is lesz, kézműves étel és 

italkóstolókat tartanak és panelbeszélgetések is lesznek a pályaválasztás, pályakezdés és 

pályaelhagyás témákban. 

 

Ingyenes sportolásra van lehetőség a nyári szünetben Szabadkán 
2024. június 11. – PannonRTV 

A város és Szabadka Város Sportszövetsége közös akciójába eddig 18 szabadkai sportklub 

kapcsolódott be. A sportolási lehetőség diákok előtt áll nyitva, az erre vonatkozó információkat, 

elérhetőségekkel együtt minden szabadkai iskolába eljuttatják az illetékesek. Egyebek mellett 

lehet a nyáron sakkozni, teniszezni, evezni vagy asztaliteniszezni. A cél, hogy a gyerekek 

hasznosan töltsék el a nyári szünetet, továbbá közelebb hozzák hozzájuk a sportokat. Dejan 

Vuković, főtitkár, Szabadkai Sportszövetség: „Szándékosan nincsenek egy időpontban az 

edzések, azért, hogy a gyerekek akár több sportot is kipróbálhassanak, nem szeretnénk 

semmilyen formában korlátozni, sem, hogy ne sportolhassanak, minél többjüket szeretnénk 

bekapcsolni ebbe az akcióba. Az elérhetőségeket elküldjük az iskoláknak, akik bekapcsolódnak 

az akcióba, még a tanítási év vége előtt, tehát az iskolák továbbítják a gyerekeknek. Hogy lehet 

jelentkezni? Jelentkezni úgy lehet, hogy a klubok által megadott elérhetőséget kell felhívni, és 

az edzőkkel, a klubbal kell megbeszélni, hogy mikor kezdődik az akció, és hogy hol és miként 

zajlik majd az edzés.” 

 

Folytatódhatnak a szabadkai Szent Teréz Székesegyház felújítási munkálatai 
2024. június 11. – PannonRTV 

Az épület két és fél évszázados múltra tekint vissza, helyreállítási és felújítási munkálatai 

Pásztor István egykori VMSZ-elnök közbenjárására anyaországi forrásokból néhány évvel 

ezelőtt megkezdődtek, akkor sikerült megállítani a süllyedést. Ezt írja közösségi oldalán dr. 

Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke Lánszki Regő magyar építészeti államtitkárral és az Építésügyi 

Minőségellenőrző Innovációs Nonprofit Kft. képviselőivel a pandémia miatt abbamaradt 

munkálatok folytatásának részleteiről egyeztetett. Az illetékesek meg is tekintették az eddigi 

munkálatok eredményeit.  

 

Bánáti hétköznapok a huszadik század elejéről 
2024. június 11. – PannonRTV 

Az újvidéki Petőfi Sándor Magyar Művelődési Központban is bemutatták Várady Tibor 

legújabb könyvét, a Házasság utáni házaságy című dokumentum-prózakötetet tegnap este. A 

szerző a szülei és nagyszülei irattárában fennmaradt szövegekből gyűjtötte össze az akkori 

eseményeket. A kiadványban a szerző tolla alatt a családi periratok irodalommá alakulnak át. 

Várady kötetében a bemutatott perek által a bánáti hétköznapokból regényes történetek 

születnek. Várady Tibor, szerző: „Érdekes módon a Vajdaság történetében a második 

világháborús évek az egyetlen olyan időszak, amikor Bánát és Bácska sorsa elválik. Egyébként 

V
a

jd
a

sá
g

 

https://pannonrtv.com/rovatok/sport/ingyenes-sportolasra-van-lehetoseg-nyari-szunetben-szabadkan
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/folytatodhatnak-szabadkai-szent-terez-szekesegyhaz-felujitasi-munkalatai
https://pannonrtv.com/rovatok/szines/banati-hetkoznapok-huszadik-szazad-elejerol


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. június 12. 

. 

 

sok országhoz tartoztak, de mindig együtt tartoztak ide vagy oda; ebben az időszakban azonban 

elválnak. 

                    
Magyar rendőrség: menekültügyi eljárást indítottak az ukrán határon áthatolt 

teherautó utasai ügyében 
2024. június 11. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu 

A hatóság menekültügyi eljárásban dönt a menedékkérő kérelmezők menekült, vagy 

oltalmazott státuszáról, illetve az eljárásban vizsgálják, hogy a kérelmezők jogosultak-e a 

visszaküldés, a kiadatás elleni védelemre - írta a magyar-ukrán határon áthatolt teherautó 

ügyében a Szabolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei Rendőr-főkapitányság az MTI megkeresésére 

kedden. Közleményükben emlékeztettek arra, a Magyarországra érkező, nemzetközi védelemre 

szoruló külföldi menedékkérők a hatályos magyar és nemzetközi jogszabályok alapján 

védelemben részesülnek. A rendőrség hivatalos eljárásban vizsgálja az ügy körülményeit - 

emelte ki a főkapitányság. A szóvivő hozzátette, hogy a magyar fél még nem adta át Ukrajnának 

az őrizetbe vett ukrán állampolgárokat. 

 

Börtönbüntetésre ítéltek 3 kárpátaljait a mozgósítás elkerülése miatt 
2024. június 11. – Kárpátalja.ma 

Három év szabadságvesztésre ítéltek 3 kárpátaljai lakost a mozgósítás elkerülése miatt – 

tudatta a Kárpátaljai Megyei Ügyészség. Az esetek a Munkácsi, a Beregszászi és a Técsői 

járásban történtek. Egy munkácsi járási 43 éves férfi tavaly decemberben megtagadta a katonai 

szolgálatot, és erről nyilatkozatot is írt. A másik vádlott, egy 51 éves beregszászi járási lakos, 

szintén családi okokra hivatkozva tagadta meg a behívást. A férfinek 7 gyermeke van, akik közül 

három kiskorú. Harmadik esetben a Técsői járásban emeltek vádat egy irhóci lakos ellen. A 

férfit még 2022 novemberében alkalmasnak találták a katonai szolgálatra.  

 

Elismerték Szanyi Szabolcs környezetvédő munkáját 
2024. június 11. – Karpat.in.ua 

Kiemelkedő természetvédelmi munkájáért Pro Natura Emlékplakettet adományozott Nagy 

István agrárminiszter a Debreceni Egyetem Növényvédelmi Intézetének adjunktusának, 

Szanyi Szabolcsnak. A Pro Natura szakmai elismerést az Agrárminisztérium azon 

személyeknek, illetve szervezeteknek adományozza, akik a természetvédelem területén 

különösen kiemelkedő tevékenységet folytatnak. Szanyi Szabolcs a Kárpátalja veszélyeztetett 

biológiai sokféleségének feltárásában, a természeti értékek megőrzését elősegítő 

környezetkímélő növényvédelmi módszerek kidolgozásában és alkalmazásában elért 

eredményeiért részesült az elismerésben. 
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Napközis gyerektábor a beregszászi református gyülekezet szervezésében 
2024. június 11. – KISZo.net 

A nyári szünidő kezdetével felvetődik a kérdés: hol pihenhet a gyerek? A nagyobbak még csak-

csak elvannak, de a kisebbekkel már nem olyan egyszerű. A szülőnek az is fontos, hogy 

csemetéje olyan helyen legyen, ahol biztonságban van, jól érzi magát, és mindeközben 

foglalkoznak is vele. A beregszászi református egyházközség igazán jó ötlettel rukkolt elő: a 

múlt héten napközis gyerektábort szervezett. A délutáni órákban a gyülekezet udvara 

gyerekzsivajtól volt hangos, óvodástól tinédzserig több tucat fiatal gyűlt össze, hogy kellemes 

és hasznos délutánokat töltsön el együtt. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. június 11. – Kossuth Rádió 

 

Sikeresnek ítéli meg az előzetes választási eredményeket az RMDSZ Bihar megyei vezetősége. 

Mind a megyei, mind a városi önkormányzatban nőtt a tanácsosok száma az előzetes 

számítások szerint. A Bihar megyei önkormányzatba az eddigi 6 után most 7, a nagyváradi 

önkormányzatba pedig az eddigi 4 helyett most 5 RMDSz-es tanácsos került be.  A tegnapi 

sajtótájékoztató után Ionescu Nikolett elsőként Cseke Attilát, az RMDSz Bihar megyei 

szervezetének elnökét kérte mikrofon elé. 

 

A romániai önkormányzati választáson a Romániai Magyar Demokrata Szövetség nemcsak 

Erdélyben, hanem a Kárpátokon túl, Csángóföldön is sikeres volt. A 600 ezer lakosú Bákó 

megyében mindössze 4 és félezer magyart jegyeznek hivatalosan. Közigazgatásilag ide tartozik 

a magyar többségű Gyimesbükk is. A választáson azonban nemcsak itt nyert az RMDSz, hanem 

több olyan településen is, ahol csángómagyarok laknak. A további részletekről Oláh-Gál Elvira 

kérdezte Pogár Lászlót, a Moldvai Csángómagyarok Szövetségének elnökét, akit telefonon ért 

el munkatársunk. 

 

Szombaton 31. alkalommal tartották meg a Nemzedékek találkozóját azok számára, akik 

Temesváron magyar iskolát végeztek, illetve ott tanítottak. A Bartók Béla Líceum által 

szervezett rendezvény első részét a szomszédos Notre Dame zárdatemplomban tartották, majd 

évfordulós osztályfőnöki órák, kötetlen beszélgetések zajlottak az iskolában. Az Alma Mater 

hívó szavára akár 60 éve végzettek is érkeztek a Nemzedékek találkozójára. Lehőcz László 
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összeállításában a véndiákok visszaemlékezései mellett a Bartók Béla Líceum igazgatóját is 

halljuk majd. 

 

A KMKSZ Választmánya a Bereg-vidéki Makkosjánosiban tartotta meg soron következő ülését, 

amelyen a háború, az európai parlamenti választások és a magyar kormány által biztosított 

pályázati lehetőségek voltak a főbb témák. Részletek Iváncsik Attilától. 

 

Az erdélyi Csomád-hegységben található a Szent Anna-tó Közép-Kelet-Európa egyetlen 

vulkanikus eredetű tava. Közkedvelt turisztikai hely a székelyföldi Hargita megyében. A helyi 

hatóságok ezúttal a krátertóért kongatják a vészharangokat, ugyanis tíz évvel ezelőtt 

ezüstkárászok kerültek bele, amelyek felborították élővilágát, emiatt a tó vizének színe a 

sötétkék helyett mára zöld lett, az állóvíz idővel elmocsarasodhat. Az élővilág egyensúlyának 

helyreállításához elsősorban a környezetvédelmi minisztérium és a vízügyi hatóságok 

engedélye kell, ám a bürokrácia útvesztői miatt egyelőre várat magára az invazív halfaj 

lehalászása. Bíró István összeállítása. 


